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PROTOKÓŁ Nr XLVI/2018 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 
odbytej w dniu 30 maja   2018 roku, o godz. 14.

00
 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 
przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Starosta 
W imieniu Zarządu chciałbym wprowadzić do porządku obrad punkt 8 Podjęcie uchwał Rady 
Powiatu w sprawie: 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018, 
- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2018-2024  
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad punkt  8 Podjęcie uchwał Rady 

Powiatu w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad powyższego projektu uchwały Rada Powiatu 
głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku. 
 
Przewodniczący Rady 
Zapytał kto jest za wprowadzeniem do punktu  8 Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie:  
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2018-2024 
 
Za wprowadzeniem do porządku obrad powyższego projektu uchwały Rada Powiatu 
głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku. 
 
 
Za przyjęciem porządku obrad ze zmianą, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XLV/2018 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Ocena Akcji zima. 
7. „15 min. dla wyborców”. 
8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018, 
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- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2018-2024 
9. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdaniu z 
wykonania budżetu powiatu za 2017 rok.  

10. Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z wykonania budżetu 
Powiatu za 2017 rok.  

11. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 2017 rok.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 

2017 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok.  
13. Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Środzie Śląskiej.   
14. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 
Powiatu w Środzie Śląskiej.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej.  
16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zamknięcie sesji.                                                                    

                                                                                                                                                                                                                             

 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu  Nr XLV/2018  z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLV/2018 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 26 kwietnia   2018 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XLV/2018 głosowała:   
 

ZA - 17  P - 0  W – 0  

 
 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 
Ad. 5/Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. 
 
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.  
             
    
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 
Ad. 6/ Ocena Akcji zima. 
 
Przewodniczący Rady 
Temat został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki, otwieram 
dyskusję, czy są pytania? Nie widzę. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 7/ „15 min. dla wyborców”.             
 
Mariusz Kaczorowski 
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27 kwietnia bieżącego roku Regionalna Izba Obrachunkowa opublikowała wystąpienie 
pokontrolne, w zasadzie to wystąpienia były dwa jedno dotyczyło Powiatowego centrum 
Pomocy Rodzinie drugie Starostwa Powiatowego. Ja chciałbym się skupić na tym drugim 
które dotyczy Starostwa Powiatowego, dokument wskazuje na liczne naruszenia i dyscypliny  
finansów publicznych i gospodarki nieruchomościami. Chciałbym zapytać głównie o dwie 
takie pozycje na które Regionalna Izba Obrachunkowa zwróciła uwagę, jedna to jest kwestia 
dodatków specjalnych dla Wicestarosty, dla Skarbnika Powiatu i dla Sekretarza Powiatu, jak 
wskazała Regionalna Izba Obrachunkowa nie zostało podane uzasadnienie przyznania tych 
dodatków. Jak wiemy ustawa o pracownikach samorządowych ściśle określa kiedy, w jakich 
sytuacjach te dodatki mogą być  przyznane. I w przypadku jednego z tych dodatków, w 
przypadku jednej osoby dokładnie chyba z tego co pamiętam Pana wicestarosty nie ma 
określonego terminu, na który ten dodatek miałby przysługiwać. To jest jedna kwestia. Druga 
kwestia na którą chciałbym zwrócić uwagę to jest sprzedaż nieruchomości, Regionalna Izba 
Obrachunkowa zwróciła uwagę na to, że były podpisane umowy kupna-sprzedaży przed  
zakończeniem tego terminu w którym osoby które mają prawo pierwokupu mogły złożyć 
wnioski. To jest jedno z tych naruszeń, bo tam było więcej tam chyba było jeszcze 
obarczenie kosztami wyceny nieruchomości, ale chciałbym skoncentrować się na tych 
dwóch rzeczach. Gdyby Pan Starosta mógł wytłumaczyć dlaczego tak się stało i czy zostało 
już złożone jakieś wyjaśnienie, tam były wnioski pokontrolne i czy Powiat się ustosunkował 
do tych wniosków pokontrolnych i jeszcze jedno pytanie mi się nasunęło na myśl, gdzie jest 
w tym Powiecie   Komisja Rewizyjna? Myślę,  że tyle, ale naprawdę pytań było bardzo wiele 
ale to już pozostawię może … dziękuję bardzo. 
 
Starosta 
Dla Pana informacji jesteśmy cały czas w trakcie kontroli Regionalne Izby Obrachunkowej 
mamy możliwość ustosunkowania się do wniosków pokontrolnych regionalna Izby czy to 
jeżeli chodzi o jednostki organizacyjne czy Starostwa Powiatowego i taka odpowiedź jest 
przygotowywana i zalecenia są oczywiście też dodatkowo wdrażane, jak co cztery lata. I 
nomenklatura używana przez Regionalną izbę Obrachunkową jest taka, że można naprawdę 
wprowadzić w błąd, że gdzieś jest naruszenie, że gdzieś jest przekroczenie i tak dalej, i tak 
dalej. Proszę tego tak nie odczytywać, do 1 czerwca mamy jeszcze czas żeby ustosunkować 
się jeszcze w niektórych kwestiach i po całym zakończeniu postępowania pokontrolnego 
ustosunkujemy się do Pana pytań. 
 
Radny Rutkowski 
Do mnie było zwrócone pytanie, gdzie jest Komisja Rewizyjna, jak Pan Starosta powiedział 
kontrola nie została zakończona do 1 czerwca wyjaśnienia składa Starostwo, do Komisji 
Rewizyjnej nie było żadnych wniosków, jeżeli kontrola się zakończy Komisja Rewizyjna 
ustosunkuje się do wniosków. 
 
Mariusz Kaczorowski 
Tak jeśli faktycznie kontrola trwa to nie ma najmniejszego problemu może się ustosunkować 
później , tylko że to są nieprawidłowości na przestrzeni lat Kidy kwestia przyznawania 
dodatków specjalnych mamy z 2014 roku czyli z początku kadencji a zadaniem Komisji 
Rewizyjnej przynamniej mi się tak wydaje jest badanie działalności Zarządu przez cały ten 
czas. Czyli ja rozumiem, ze jakby kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej nieme wykazała 
nieprawidłowości to Komisji by dalej nie było? Tak? 
 
Sekretarz 
Przypominam Panu, że Komisja nie działa sama w sobie tylko działa na zlecenie Rady 
Powiatu jeżeli takie zadanie byłoby sformułowane przez Radę Powiatu to wtedy wówczas 
Komisja Rewizyjna realizuje tylko te zadania w imieniu prawa. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję zamykam punkt 7.          
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Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 
Ad. 8/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 5  
podjęła uchwałę Nr XLVI/209/2018 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu 
Średzkiego na rok 2018, 
 
- uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2018-2024 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 5  
podjęła uchwałę Nr XLVI/210/2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Średzkiego na lata 2018-2024 
 
Ad. 9/ Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej 
sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2017 rok.  
 
Skarbnik 
Odczytała powyższą uchwałę. 
 
Ad. 10/ Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z wykonania 
budżetu Powiatu za 2017 rok.  
 
Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję. 
 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 
Ad. 11/ Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 2017 rok.  
 
Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję. 
 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

 
Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu 
Średzkiego za 2017 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2017 rok. 
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Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję. 
 

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 5; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XLVI/211/2018 w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego 
Powiatu Średzkiego za 2017 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2017 
rok. 
 
Ad. 13/ Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej.   
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Odczytał powyższy wniosek. 
  
Ad. 14/ Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej.  
 
Skarbnik 
Odczytała powyższą uchwałę. 
 
Ad. 15/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w 
Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady 
Otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym się odnieść do tego co usłyszeliśmy na temat opinii Komisji Rewizyjnej, opinii RIO na 
podstawie wniosku Komisji Rewizyjnej, Regionalna Izba Obrachunkowa jak sama zaznacza 
dokonuje jedynie analizy danych które dostaje i informacji zawartych w sprawozdaniu, natomiast 
mówiąc inaczej sprawdza cyfry po prostu … ( i tak dalej )z wydatkami więc dokument o którym 
już dzisiaj była mowa wystąpienie pokontrolne, kontrola odbyła się od stycznia do marca 
wskazuje szereg nieprawidłowości, ja nie będę już powtarzał jakie bo to było powiedziane 
natomiast same wnioski pokontrolne, które zostały przekazane do realizacji to jest 3 strony 
punktów, które powiat ma zrealizować, został wyznaczony termin 30-sto dniowy na realizację …. 
Chciałbym zapytać jak wygląda realizacja tych wniosków pokontrolnych. I też chciałbym zapytać 
dlaczego jeszcze do dnia dzisiejszego protokół z kontroli który został przekazany Staroście jak 
wskazuje RIO 20 marca do dnia dzisiejszego nie został zamieszczony w biuletynie informacji 
publicznej, chociaż jest taki ustawowy obowiązek zamieszczania protokołu w biuletynie. A RIO 
już złożyło wnioski które noszą datę 27 kwietnia, czyli ponad miesiąc później zdążyło kilka 
tygodni temu na swoich stronach opublikować. Dziękuję bardzo.     
 
Sekretarz 
Ja się może odniosę do tej daty, tam jest marzec, tylko data wpływu do Starostwa Powiatowego 
to jest 2 maj dlatego termin tak jak powiedział Pan Starosta odpowiedzi na wystąpienie 
pokontrolne mija 1 czerwca, takie odpowiedzi są szykowane. Natomiast zostanie opublikowane w 
momencie zakończenia całej czynności proceduralnej związanej z kontrolą. Kontrola kończy się 
właśnie po sporządzeniu przez nas odpowiedzi na wystąpienie pokontrolne.    
 
Radny Wojewódka 
RIO wskazuje datę przekazania protokołu 20 marca, ponad dwa miesiące na jego publikację, to 
tak w skrócie mówiąc patrząc na całość… naprawdę ja mam duże wątpliwości nad dzisiejszym 
głosowaniem. 
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Sekretarz 
….. protokół z kontroli to jest 20 marca, natomiast w wyniku tego następuje wystąpienie 
pokontrolne w którym są określone uchybienia  co do których możemy wnieść umotywowane 
zastrzeżenia. Tak jak powiedziałem termin jeszcze nie upłynął, upływa 1 czerwca i zostanie takie 
sporządzone w momencie kiedy zakończymy te czynności, wszystkie te elementy czyli protokół, 
wystąpienie pokontrolne i odpowiedź na wystąpienia pokontrolne zostaną umieszczone na 
stronach biuletynu informacji publicznej.    
  

Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 5; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XLVI/212/2018 w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 
Powiatu w Środzie Śląskiej 
 
Ad. 16/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Nikt więcej nie wyraził  chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 17/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 18/ Sprawy różne. 
 
 
Przewodniczący Rady 
Informuję, że najbliższe posiedzenia komisji stałych i sesja odbędzie się 21 czerwca . 
 
Starosta 
Chciałem podziękować za udzielenie absolutorium Zarządowi za rok 2017. Pan radny 
Wojewódka chciał tak, ma pewne wątpliwości ma Pan oczywiście takie prawo. Natomiast 
przypominam, że absolutorium udziela się Zarządowi tylko i wyłącznie w zakresie 
dotyczącym wykonania budżetu. Natomiast kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej jest 
bardzo szeroka, która obejmuje zakres  od gospodarowania majątkiem do chociażby kwestii 
dotyczących wydatkowania środków w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, także tutaj 
chciałbym uczulić, żeby tak nie łączyć tych dwóch rzeczy. Kontrole problemowe RIO są 
zawsze trudne, długie, wyczerpujące też dla pracowników i trwają tak jak powiedziałem raz 
na cztery lata. Co jest, tak naprawdę najważniejszy jest efekt końcowy, czyli jakie są wnioski. 
Nie było jeszcze takiej kontroli w Starostwie, żeby nie było wniosków do realizacji czyli do 
ulepszenia pewnych rzeczy. Pierwszą rzeczą, którą Regionalna Izba bada są zalecenia które 
były powiedzmy w 2013 roku za poprzedniej kadencji, czy one zostały wdrożone, tu się 
sprawdza te elementy. Naturalną rzeczą jest, że ludzie się mylą. Jak się Państwo wczytacie 
w protokół Regionalnej Izby Obrachunkowej  jest wiele takich, nawet śmiesznych sytuacji 
dotyczących jednej złotówki, 1,5 złotego, czy kwestii wysłania pisma, pracownik mógł się 
pomylić i stąd też są odpowiedzi. I też użyta?? Nomenklatura, którą używają urzędnicy 
Regionalnej Izby Obrachunkowej bo wskazują na to, że są pewne uchybienia, czy 
naruszenia, takie jest nazewnictwo, takie jest słownictwo i to może oczywiście naturalnie 
kojarzyć się negatywnie. Ale tak naprawdę liczy się wynik ostateczny, czy są z tego powodu 
duże jakieś konsekwencje? Nie, takich konsekwencji nie ma a wszystkie elementy, które 
znalazły się w podsumowaniu Regionalnej Izby i w tym jak się do tego odniesiemy zostaną 
oczywiście wdrożone w życie. I to ktoś z zewnątrz na to patrzy, jeśli coś było robione 
nieprawidłowo, będzie robione prawidłowo. A wracając do absolutorium jeszcze raz dziękuję 
za zaufanie i mam nadzieję, że do końca tej kadencji zrealizujemy wszystkie inwestycje 
planowo i zakończymy tą kadencję tej Rady Powiatu z dużym dorobkiem inwestycji, że 
będziemy mogli być z tego po prostu dumni.              
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Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
  
Ad. 19/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XLVI w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Padewski 
 


